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از سرگیری پروازهای فرودگاه گناباد
 با ورود تجهیزات 

مدیرکل فرودگاه های اســتان  خراســان  رضوی از برقراری پروازهای فرودگاه 
شــهدای گناباد با ورود تجهیزات خبر داد. به گزارش ایســنا و به نقل از اداره کل  
فرودگاه های اســتان خراسان رضوی، محمود امانی بنی  در بیان جزئیات این خبر 
اظهار کرد: پروازهای فرودگاه شهدای گناباد که دو هفته تعطیل شده بود از شنبه 
آینده )۴ آذرماه امســال( با پرواز هواپیمایی وارش، برقرار خواهد شــد. مدیرکل 
فرودگاه های اســتان  خراسان رضوی از تامین تجهیزات هندلینگ ویژه پروازهای 
فرودگاه شهدای گناباد خبر داد و افزود: در پی پیگیری های شبانه روزی به  منظور 
برقراری مجدد پروازهای فرودگاه این شهرستان، تجهیزات هندلینگ شامل یک 
دســتگاه ایر استارت، یک دستگاه گراند پاور و تعدادی گاری حمل بار مسافر به 
فرودگاه گناباد وارد شد.فرودگاه شهدای گناباد، خردادماه امسال با حضور محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اســامی، مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی و 

جمعی دیگر از مسئولان لشکری و کشوری به  صورت رسمی افتتاح شد.

آغاز تولید برای توزیع شیر مدارس در زنجان 
معاون مدیریت توســعه و منابع استاندار زنجان گفت: استان زنجان به عنوان 
اولین استان کشور، طرح تولید شیر مدارس برای توزیع میان دانش آموزان مقطع 
ابتدایی اســتان زنجان را آغاز کرد.مرتضی شهامی عصر پنجشنبه)۲ آذرماه( در 
مراسم آغاز تولید شیر رایگان برای مدارس که در شرکت پگاه زنجان برگزار شد، 
اظهار کرد: امروز در کارخانه تولید لبنیات در زنجان، بســته بندی شــیر مدارس 
ابتدای سطح استان زنجان آغاز شــد.وی با بیان اینکه همه دانش آموزان مقطع 
ابتدایی اســتان زنجان هفته ای ۲ نوبت در مدرسه شیر رایگان دریافت می کنند، 
افزود: امید است این طرح در سامت و شادابی دانش آموزان استان زنجان تاثیرگذار 
باشد و بتواند فرهنگ استفاده از محصولات لبنی را بیشتر توسعه ببخشد.مدیرکل 
آموزش وپرورش استان نیز در ادامه، با بیان اینکه استان زنجان، اولین استان کشور 
اســت که قرارداد تولید شــیر ویژه مدارس را منعقد کرده است، اظهار کرد: این 
اتفاق با دســتور و مصوب شدن در هیات دولت و دولت سیزدهم رخ خواهد داد.
علی اســماعیلی با بیان اینکه ۱۱۲ هزار دانش آموز ابتدایی در استان زنجان شیر 
دریافت خواهند کــرد، افزود: توجه به تقویت تغذیه دانش آموزان و مصرف لبنی 

بسیار حائز اهمیت است.

جاده هشتگرد-طالقان بازگشایی شد

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای البرز گفت: محور جدید هشــتگرد- 
طالقان که از ۲۹ آبان به علت شــرایط ناپایدار جوی، مه گرفتگی و کاهش دید 
بســته شده بود، بازگشایی شد.به گزارش ایسنا، علی زندی فر روز پنجشنبه دوم 
آذر اظهار کرد: محور جدید هشتگرد به طالقان که از ۲۹ آبان ماه سال جاری براثر 
شرایط ناپایدار جوی، مه گرفتگی و کاهش دید مسدود شده بود با تاش نیروهای 
باز شده است و در حال حاضر تردد در آن جریان دارد.وی اضافه کرد: با توجه به 
فصل سرما و بارش برف و باران رانندگان قبل از سفر از وضعیت راه ها مطلع و با 
تجهیزات کامل سفر کنند.این مسئول یادآور شد: رانندگان چنانچه قصد سفر در 
محورهای کوهستانی استان البرز را دارند زنجیر چرخ به همراه داشته باشند.استان 
البرز دارای یک هزار و۵۰۰ کیلومتر آزاد راه، بزرگراه، راه اصلی و فرعی اســت که 

۱۸ درصد ترافیک جاده ای کشور مربوط به راه های این استان است.

مشاهده نهمین قلاده یوزپلنگ آسیایی
 در میاندشت جاجرم

مدیر کل محیط زیست خراسان شــمالی از مشاهده نهمین قاده یوزپلنگ 
آسیایی توسط همیاران طبیعت در منطقه حفاظت شده میاندشت جاجرم خبر 
داد.رضا شــکاریان در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: یکی از شــهروندان هنگام 
طبیعت گردی در ارتفاعات غرب پناهگاه حیات وحش میاندشت موفق به مشاهده 
و تصویر برداری از یک قاده یوزپلنگ آسیایی شد.وی افزود: این نهمین مشاهده 
یوزپلنگ و پنجمین مورد ثبت تصویر آن در شهرستان جاجرم توسط همیاران و 
محیط بانان طی ســال جاری است.شکاریان ادامه داد: میاندشت و توران آخرین 
پناهگاه یوزپلنگ های ایرانی هستند و حفاظت از کریدور بین این دو منطقه نقش 
موثری در ادامه حیات این گونه دارد.منطقه میاندشت شامل پناهگاه حیات وحش  
و پارک ملی ضامن آهو با وســعت ۸۵۰۰۰ هکتار در شهرستان جاجرم و جنوب 
استان خراسان شمالی واقع شده و زیستگاه حیات وحش شاخصی مانند یوزپلنگ، 

آهو، کارکال، هوبره و گربه شنی است.

تسهیل در رفت وآمد معلولان ابهری
رئیس شــورای اسامی شهر ابهر گفت: برای اولین بار در ابهر یک دستگاه ون 
توسط شورا و شهرداری برای رفت وآمد معلولان اختصاص یافت.سعید بهاوری در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه یکی از سیاست های شورا ورود در بحث حمل و 
نقل شهری بود، اظهار کرد: خوشبختانه در این راستا با کمک دولت سه دستگاه 
اتوبوس و چهار دســتگاه ون برای شهر ابهر خریداری شد که البته ۷۰ درصد به 
صورت تخفیف دولتی بود.وی با تاکید بر اینکه  همه شهروندان حق برخورداری 
از امکانات شــهری  و حقوق شهروندی را دارند، اضافه کرد: در این راستا یکی از 
ون های خریداری شــده در اختیار سازمان بهزیستی برای جابه جایی معلولان و 
جانبازان که مشکل حرکتی دارند قرار گرفت.بهاوری با توضیح اینکه این موضوع 
برای اولین بار اســت که در شهر ابهر اجرایی می شود، ادامه داد: با اختصاص یک 
دستگاه ون برای رفت و آمد  معلولان و جانبازان امیدواریم باری از دوش خانواده ها 
و این قشــر از جامعه برداریم.رئیس شورای اسامی شــهر ابهر با توضیح اینکه 
مناسب سازی یکی از لازمه های اصلی زندگی معلولان و جانبازان در جامعه است، 
گفت: در این راستا نیز اقدام بسیار خوبی در سطح شهر توسط شورا و شهرداری 

انجام گرفته است که به زودی به اطاع مردم خواهد رسید.

پلمب ۱۶ انبار ضایعاتی 
در سطح محلات شهر بندرعباس

با اســتناد به بند ۲۰ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، ماده ۶۸۸ مجازات اسامی 
و قانون مدیریت پســماند، شهرداری مکلف اســت از فعالیت مشاغلی که ایجاد 
مزاحمت نموده و تهدیدی علیه بهداشت عمومی هستند، جلوگیری به عمل آورد.
بــه گزارش خبرگزاری برنا ، حمید جمالی با اعام این خبر بیان داشــت: پلمب 
گسترده انبارهای ضایعاتی طبق دستور مقام قضایی و با همکاری دستگاه های ذی 
ربط به طور جد در حال پیگیری و انجام استوی افزود: تعداد ۱۶ انبار ضایعاتی در 
محات شهرک امام رضا ، چاهستانیها، شهرک سجادیه و کوی شفا طی یک روز 
پلمب و انشــعاب آب و برق آنها قطع شد.جمالی خاطرنشان کرد: وجود انبارهای 
ضایعاتی مشــکات متعددی همچون تردد و تجمع افراد معتاد، سرقت اموال و 
آلودگی محیط را برای شــهروندان و به ویژه ســاکنینی که پیرامون این انبارها 
هستند ایجاد می کنند .گفتنی است، این پلمب ها پس از اخذ مجوز از دادستانی، 
با همکاری سازمان مدیریت پسماند و نمایندگانی از نیروی انتظامی، پلیس اماکن 
عمومی، پلیس اتباع خارجی، اداره آب و فاضاب، اداره برق، مرکز بهداشــت و با 

نظارت مدیریت صنوف مزاحم شهری شهرداری بندرعباس انجام می شود.

در سیزدهمین همایش نکوداشت اصفهان، اخبار کوتاه
حشــمت الله انتخابی، عضو هیات مدیره انجمن 
دوستداران اصفهان گفت: مسئله خشکی زاینده 
رود پیچیده نیست بلکه بسیار ساده است، دخل 
و خرج زاینده رود بهــم خورده و بین منابع و 
مصارف فاصله افتاده است.سیزدهمین همایش 
نکوداشــت اصفهان با یادبود سیروس شفقی، 
اصفهان شــناس و بنیان گذار گروه جغرافیای 
دانشگاه اصفهان، عصر روز پنج شنبه، ۲ آذرماه، 
در کتابخانــه مرکزی اصفهان برگزار شــد. در 
این مراســم، شاهین ســپنتا، نماینده انجمن 
دوســتداران اصفهان، اظهار کرد: ۱۸ ســال از 
زمانی که شــماری از دوســتداران اصفهان و 
اصفهان شناسان روزی را به عنوان شهر تاریخی 
اصفهان نام گذاری کردند تا در آن روز بیش از 
روزهای دیگر سال به بیان مسائل مهم فرهنگی، 
زیست محیطی، هنری، میراثی و اجتماعی این 
شهر کهن ســال بپردازند، گذشته است. ثمره 
آن  هم اندیشــی، نام گذاری یکــم آذر ماه هر 
ســال، به منظور نکوداشت اصفهان و برگزیدن 
نقش صورت فلکی قوس بر کاشــی کاری سر 
در قیصریه به عنــوان نمــاد تاریخی اصفهان 
و هم چنیــن پایه گذاری انجمن دوســتداران 
اصفهان بــود کــه خوشــبختانه آن انتخاب 
فرخنده در سال ۱۳۹۷ با تصویب شورای شهر 
اصفهان مورد تایید دوباره قرار گرفت.او اضافه 
کرد: در همه این ســال ها انجمن دوستداران 
اصفهان بــا برگــزاری ۱۲ همایش ســالانه، 
نشســت های متعدد با مدیــران و نمایندگان 
شــهر، بیانیه های مختلف، پژوهش های علمی 
و فعالیت های رســانه ای متنوع، کوشیده است 
تا ضمن نکوداشت پیشینه تاریخی و فرهنگی 
اصفهان، به اطاع رســانی و بررسی مسائل و 
مشکات این شــهر نیز بپردازد. چرا که ما بر 
این باور هستیم که رهانیدن این پیکر کهن سال 
از رنج بحران هــای متعدد، از جمله بحران آب 
زاینده رود، فرونشســت، آلودگی هوا و ...، بدون 
آگاهی از منشــأ درد امکان پذیــر نخواهد بود. 
بی شک یکایک شهروندان و مسئولان اصفهان 
برای این شــهر تاریخی با قابلیت های طبیعی، 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی فراوان باید تمام 
توانمندی مدنی خــود را به میدان عمل آورده 
تا در ســایه خرد جمعی و مسئولیت اجتماعی 
برای دســتیابی به توســعه پایدار این شــهر، 
گام بردارند. در این راســتا چاره اندیشی فوری 
دولت، نمایندگان مجلس و مدیران استان برای 
برقراری جریان دائمی آب در شــریان حیاتی 
اصفهان یعنی زاینده رود و جلوگیری از انتقال 
غیرقانونی آب، مطالبه ای جدی است.ســپنتا 
خاطرنشــان کرد: امسال در حالی سیزدهمین 
همایش نکوداشــت اصفهان برگزار می شــود 
که یک ســال پیش در چنین روزهایی، دکتر 
ســیروس شــفقی، رئیس انجمن دوستداران 
اصفهان برای همیشه از میان ما رخت بربست؛ 
پس این همایش را با بزرگداشت جایگاه او آغاز 
کرده و آرزومندیم همان گونه که او خواســتار 
بود، اصفهان جایگاه شکوهمند گذشته خویش 

را بازیابد.
در ادامــه ایــن همایــش، مهــری اذانی، 

پژوهشگر جغرافیا و عضو هیات علمی دانشگاه 
آزاد اســامی، معتقد بود: در علم جغرافیا، واژه 
مــکان یکی از پایه های این دانش و عشــق به 
مــکان به مثابه الفبای واژه  جغرافیا اســت که 
چون با انســان در هم آمیــزد، هویت مکان و 
احســاس تعلق به آن را چندین برابر می کند. 
درواقع، چنین بود که اســتاد شفقی به تألیف 
کتاب »جغرافیای اصفهان« همت گمارد و این 
کتاب هنــوز هم به عنوان کتــاب مرجع مورد 
توجه و استفاده شهرســازان، معماران، برنامه 
ریزان، جغرافی دانان، مهندسان علوم مختلف و 
نیز عاقه مندان به این شــهر است. اصفهان او 
را در آغوش کشــید تا ذرات تاریخی این شهر 
تاریخی و اسامی با خِرد او تندیس های علم و 
شکوفایی را تنومند سازند و با درایت و مدیریت 
نگذارند زاینده رود که منشــأ حیات اوســت، 
بخشــکد و در تداوم توســعه پایدار این امانت 
نفیس گذشــتگان را ارج نهند و به نســل های 
انتخابی،  حشمت الله  بسپارند.همچنین،  آینده 
کنشگر محیط زیست، پژوهشــگر زاینده رود و 
عضو هیات مدیره انجمن دوستداران اصفهان با 
اشاره به اینکه بیش از دو دهه )حدود ۲۳ سال( 
از اولین خشکی زاینده رود می گذرد، یادآور شد: 
مساله زاینده رود مساله پیچیده ای نیست، بلکه 
یک مساله بسیار ساده ای است، اما مشکل اینجا 
است که دخل وخرج زاینده رود به  هم  ریخته و 
بین منابع و مصارف فاصله افتاده اســت. ما در 
خصوص زاینده رود با دو مسئله مواجه هستیم؛ 

یکی متفاوت بودن پراکنش بارش که گاهی در 
۴ ماه از ســال ما بیــش از ۶۰ درصد بارش را 
داشته و دیگر اینکه از نظر زمانی و مکانی تعادل 
بارش نداریم. ما در سرچشمه های زاینده رود که 
در حوزه کارون است، ۲ تونل از ۱ و ۲ کوهرنگ 
را وارد کــرده که تونل اول در ســال ۱۳۳۲ و 
تونل دوم در ســال ۱۳۶۱ بهره برداری شــد و 
پایدارترین آبی که ما از ســمت کارون داریم، 
تونل اول است. در بسیاری از سال ها ما از تونل 
دوم آبــی نداریم اما در منطقه چلگرد در حوزه 

زاینده رود تعدادی سرچشمه داریم.
انتخابی اضافه کرد: دریاچه ســد زاینده رود 
در ســال های پرآبی دارای طول ۲۵ کیلومتر تا 
پشت ســد بود، در حالی که طول آن در حال 
حاضر به یک  ســوم این مقــدار و حتی کمتر 
رسیده است. ســال ۱۳۹۷، ما با بحرانی ترین 
ســال مواجه بودیم و حجم آب در پشــت سد 
به ۹۰ میلیون مترمکعب رسید. طبیعت به ما 
رحم کرد و سال ۱۳۹۸ ما وفور آب را داشتیم. 
اگر سال ۹۸ هم مانند سال ۹۷ سپری می شد، 

اصفهان از بی آبی آتش می گرفت.
برداشت ۶۰۰میلیون مترمکعب از آب 
زاینده رود پیش از رسیدن به اصفهان

عضو هیات مدیره انجمن دوستداران اصفهان 
با بیان اینکه بیــش از ۵۰۰ الی ۶۰۰ میلیون 
مترمکعب از آب زاینده رود پیش از رسیدن به 
اصفهان، برداشت می شــود، افزود: در گذشته، 
مادی هــا، جوی ها و صدها جویبــار، آب را به 

تمام پیکره شــهر اصفهان می رساندند که در 
حال حاضر خشک هستند. تا ۵۰ الی ۶۰ سال 
پیش، ما آب  لوله کشی نداشتیم و تمام باغات و 
مزارع سطح این شهر با آب این مادی ها آبیاری 
می شــد. اکنون، شمال و شمال غربی اصفهان 
دچار فرونشســت است، متأســفانه بر اساس 
سیاســت های اشتباهی که در حوزه کشاورزی 
و حفــر چاه داشــته ایم، نتیجه این خشــکی 

فرونشست شده است.
نادی، پژوهشــگر عمران ژئوتکنیک  بهرام 
لرزه ای و عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسامی 
نجف آباد، یادآور شــد: با مطالعه ای که در شهر 
انجام شد، مشخص شد که در اصفهان برخی از 
ساختمان ها، حتی سازه های بتنی جدید، دچار 
اعوجاج شــده است و برخی از آن ها تقریباً ۱۵ 
یا ۱۶ ســانتی متر چرخیده اند و سازه هایی نیز 
دچار ترک شــده اســت.او ادامه داد: منظور از 
میراث فرهنگی ملموس، سازه های تاریخی یا 
پهنه های آبی )شامل مادی ها، نهرها، رودخانه، 
آب زیرزمینی( است که در اختیار ما قرار گرفته 
اســت. منظور از میراث فرهنگی ناملموس آن 
چیزی است که ما به عنوان هنر و دانش در حال 
انتقال آن بوده و تا زمانی که زنده هستیم این 
میراث وجود دارد. تمدن بشری وابسته به آب و 
نیاز به آب برای زیستن، رفاه، فرهنگ و توسعه 
است که زاینده رود منشــأ این تغییر و تحول 
یا توسعه اســت.او اضافه کرد: پل خواجو، هنر 
طراحی پل و ترکیبی از هنر معماری، مهندسی 

سازه، هیدرولوژی و هیدرولیک است و قاعدتاً ما 
باید تخصص چگونگی ساخت و دوام آن ها در 
طی ۴۰۰ ســال را داشته باشیم. مسجد جامع 
عباسی نیز ترکیبی از هنر کاشی کاری، سرامیک 
و رنگ است که به ما منتقل و مورد استفاده ما 
قرار گرفته است؛ همه این ها هنرهای بی بدیلی 
هستند که در مجاورت رودخانه اتفاق افتاده و 
باید شکر گذار باشیم که زاینده رود توانسته این 
توسعه را ایجاد کند. اگر ما در این ساختمان ها 
شاهد هنر معماری و ژئوتکنیک هستیم، تمام 
آن ها ناشی از منشایی است که توانسته در اینجا 
آبادی را ایجاد کند و آن آب است. اگر آب نبود 
هیچ کدام از این ها پیدا نمی شد.او در خصوص 
وضعیت فرونشست در استان اصفهان و محل 
استقرار سازه های تاریخی، افزود: بخشی از شهر 
سنگی و بخشی دیگر نیز آبرفتی است. مطالعات 
به این صورت است که ما در طول این سال ها، 
دهانه های بســیاری را در این شــهر حفاری 
و گودبرداری هــای زیادی نیز انجــام داده ایم. 
گودبرداری ها گاهی با توجه به عمقی که دارند، 
اطاعاتی را به ما می دهند. بعضی اوقات ما فکر 
می کنیم که زاینده رود منشأ یا تنها رودخانه ای  
ست که فصلی بوده است. همچنین، کوچه های 
اصلی یا فرعی به موازات مادی ها ساخته شده اند. 
ما ابتدا مادی ها را از بین بردیم و در حال حاضر 
نیز رودخانه در حال آسیب دیدن است و پهنه 
آبــی از ۳۱۰ کیلومتر مــادی، به ۱۵ کیلومتر 

رودخانه رسیده است.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خراسان جنوبی گفت: ۹۵ 
میلیون دلار کالاهای تولیدی این اســتان در سال جاری به خارج از کشور صادر 
شده  که از نظر ارزش ۷۲ درصد و وزن ۴۴ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل 
افزایش داشــته است.به گزارش ایلنا از روابط عمومی استانداری خراسان جنوبی، 
علی صادقی روز جمعه اظهار کرد: از این مقدار صادرات در هفت ماه امســال ۸۰ 
میلیون دلار به کشــور افعانستان، ۱۰ میلیون دلار به پاکستان، ۲.۵ میلیون دلار 
به عراق و یک میلیون دلار به ترکمنســتان بوده  که نشان دهنده بازارهای جدید 
صادراتی اســتان اســت.وی تجارت خارجی و اقتصاد مرز را یکی از پیشران های 
اقتصادی و اولویت های توسعه اقتصادی خراسان جنوبی ذکر کرد و افزود: واردات 
و صادرات کالا در همه بخش های اقتصادی استان به ویژه معیشت مردم تاثیرگذار 
اســت.مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان جنوبی با اعام 
اینکه ۸۵ درصد کالاهای صادراتی این استان به افغانستان است تصریح کرد: ۳۰ 
تا ۳۵ درصد کل صادرات کشــور از نظر ارزش و بیش از ۵۰ درصد به لحاظ وزن 
از مرز خراســان جنوبی به افغانسان صادر می شود.وی با اشاره به ترانزیت کالا از 
مرز ماهیرود خراســان جنوبی به افغانستان گفت: در هفت ماه امسال سه هزار و 
۵۵۶ کامیون به وزن ۸۰ هزار تن از مرز ماهیرود به کشور افغانستان ترانزیت شده 
که از نظر تعداد کامیون ۳۸ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش دارد 
و در این مدت ۲۵ هزار مســافر از مرز ما وارد کشــور شده اند.صادقی با اشاره به 
این نکته که راهبرد دولت سیزدهم، توسعه مبادلات تجاری با کشورهای همسایه 
است بیان کرد: اولویت در خراسان جنوبی نیز توسعه تجارت با کشورهای همسایه 
و البته بازارهای جدید صادراتی اســت.وی عضویت ایران در سازمان شانگهای و 
گروه تجاری بریکس را از دســتاوردهای مهم دولت سیزدهم در حوزه دیپلماسی 
اقتصادی عنوان کرد و گفت: عضویت در این ســازمان ها نقش مؤثری در توسعه 
اقتصادی کشور و استان خواهد داشــت.مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری خراسان جنوبی ادامه داد: بازارچه مرزی یزدان شهرستان زیرکوه نیز در 
شهریور سال ۱۴۰۰ به همت دولت سیزدهم و به صورت خرده فروشی بازگشایی 
شــد و نشست های مختلفی با مسئولان افغانســتان در راستای توسعه مبادلات 
مرزی داشته ایم.وی گفت: عاوه بر این، دیدار استاندار با والی فراه، بازدید مستمر 
مسئولان کشوری از بازارچه های مرزی و حضور سرپرست وزارت صنعت و تجارت 
افغانســتان در استان به منظور توســعه تجارت خارجی انجام شده است.صادقی 
به اخذ مجوز گمرک تخصصی برای واردات ماشــین آلات معدنی و راهسازی از 

مرز ماهیرود اشــاره کرد و گفت: امیدواریم بتوانیم به نحو احسن از این ظرفیت 
در راستای رفع مشــکات متقاضیان این خودروها استفاده کنیم.وی با اشاره به 
افزایش اقام ترانزیتی از مــرز ماهیرود بیان کرد: مجوز ورود موقت خودرو برای 
تجار و ســرمایه گذاران نیز اخذ شده  است.مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری خراسان جنوبی در ادامه منطقه ویژه اقتصادی بیرجند را منحصر به 
فرد و ۱۰۰ درصد خصوصی توصیف کرد و گفت: منطقه ویژه اقتصادی یک قطعه 
منفصله در مرز ماهیرود دارد که ظرفیت خوبی برای توســعه واردات و صادرات 
از افغانســتان است.وی افزود: سال گذشــته ایکس ری کامیونی در مرز ماهیرود 
راه اندازی شــد که نقش مؤثری در افزایش و تسهیل صادرات داشته و راه اندازی 
ایکس ری جدید در این مرز هم در دســتور کار است.صادقی با اشاره به ساخت 

جاده مرز ماهیرود تا ولایت افغانســتان به طول ۱۲۰ کیلومتر گفت: از این مقدار 
۶۵ کیلومتر در ســال های قبل تکمیل شده و ۵۵ کیلومتر باقیمانده با پیشرفت 
فیزیکی ۶۰ درصد در دست اجراست که با تکمیل این محور شاهد رشد صادرات 
و ترانزیت از خراسان جنوبی به افغانستان خواهیم بود.وی اضافه کرد: انجام خرده 
فروشــی از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت برای استان در سال جاری اباغ 
شد و با این اباغ میزان خرده فروشی برای هر سرپرست خانوار در استان ماهانه 
۴۰۰ دلار اســت که امیدواریم مرزنشینان بتوانند از این ظرفیت استفاده خوبی 
داشــته باشند.خراسان جنوبی به طول ۳۳۱ کیلومتر با کشور افغانستان در چهار 
شهرســتان سربیشه، درمیان، زیرکوه و نهبندان دارای مرز مشترک است و چهار 

بازارچه مرزی دارد.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری خراسان جنوبی:

صادرات کالاهای تولیدی خراسان جنوبی ۷۲ درصد افزایش یافت

عضو هیات  مدیره انجمن دوستداران اصفهان:

دخل و خرج زاینده رود به هم خورده است

مشــاور فراکسیون محیط زیســت مجلس شورای 
اســامی با بیان اینکه دستورالعمل جامعی برای شکار 
در قرق ها وجود ندارد، افزود: در حال حاضر مجوز شکار 
برای برخی گونه ها در این مناطق صادر می شــود که 
اصولی نیســت و البته برعکس ایــن موضوع هم اتفاق 
می افتد.به گزارش برنا؛ اصغر عبدلی روز یکشــنبه ۲۳ 
مهرماه در نشست تخصصی حفاظت گاه های خصوصی 
و قرق های اختصاصی در ایران که در پردیس کشاورزی 
و منابع طبیعی دانشگاه تهران برگزار شد، ضمن تقدیر 
از تاش های ســازمان محیط زیست برای حفاظت از 
زیســتگاه های موجود و ادای احتــرام به ۱۵۰ محیط 
بانی که در این راه به شــهادت رسیده اند، اظهار کرد: 
بدون شــک بهره برداری پایــدار از منابع طبیعی لازم 
است ولی باید بر اســاس مبانی قانون باشد و به بهای 
کشــتار حیوانات برای تفریح تمام نشود.وی با اشاره به 
اینکه متاســفانه آمار دقیقی از جمعیت حیات وحش 
نداریم، توضیح داد: اینکه بدون مســتندات و بر مبنای 
حرکت در تاریکی مطلق حیات وحش را مدیریت کنیم 
جای نگرانی دارد.وی توضیح داد: امروزه قرق ها فارغ از 
کارکردهای مختلف پژوهشی، طبیعت گردی، تماشای 

حیات وحش، عکاسی و ... بیشــتر به عنوان شکارگاه 
شناخته می شــوند که این امر جای نگرانی دارد.عضو 
هیات علمی دانشــگاه شهید بهشــتی گفت: قرق ها یا 
مناطق حفاظت شــده خصوصی از سالیان گذشته در 
کشورهای مختلف ایجاد شــده و صرفا مختص کشور 
ما نیســت ولی اینکه چطور از ماهیت آنها بهره بگیریم 
اهمیت زیــادی دارد.وی با بیان اینکه دســتورالعمل 
جامعی برای شکار در قرق ها وجود ندارد، افزود: در حال 
حاضر مجوز شــکار برای برخی گونه ها در این مناطق 
صادر می شود که اصولی نیســت و البته برعکس این 
موضوع هم اتفاق می افتد.مشــاور فراکســیون محیط 
زیست مجلس شورای اســامی گفت: باید با توجه به 
تعداد و شــرایط گونه ها در این مناطق، تفکیکی برای 
صدور مجوز شــکار انجام شود تا مدیریت بهتری برای 
حفظ گونه ها صورت بگیرد.وی با اشــاره به اینکه برای 
بهبود شرایط قرق های کشــور باید تعامل چند سویه 
وجود داشــته باشــند، توضیح داد: در این مسیر هم 
سازمان محیط زیست باید از دستاوردهای دانشگاهیان 
استفاده کند و هم دانشگاهیان برای بیان نقطه نظرات 

خود وارد میدان شوند. 

 رئیــس ســازمان حفاظت محیط زیســت با بیان 
اینکه فلرها در روز روشــن در خوزستان آلودگی ایجاد 
می کنند، گفت: شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون 
یک سال فرصت دارد که دیگر فلرسوزی نداشته باشد 
بنابراین تا دوم آذرماه ۱۴۰۳ دیگر در این شرکت فلری 
نمی سوزد.علی ساجقه در حاشیه بازدید از پالایشگاه 
شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون کــه امروز )۲ 
آذرماه( انجام شــد، با بیان اینکه این گونه فلرسوزی ها 
شایسته کشــور و وزارت نفت نیست، اظهار کرد: نفت 
ایران در ســطوح تمام ســیالاتش عالی است و وزارت 
نفت این ظرفیت را دارد که به اســتانداردهای جهانی 
برسد که امیدوارم این مشکل نیز به زودی مرتفع شود.
به گزارش ایســنا، وی هدف از این بازدید را بررســی 
وضعیت فلرسوزی خوزستان برشمرد و افزود: در استان 

خوزستان فلرها روشن هستند و گاز می سوزد. 
فلرسوزی، مردم را با مشکل مواجه کرده است و در 
مسیر مشاهده کردیم که این فلرها در روز روشن آلودگی 
ایجاد می کنند و مردم این وضعیت را از ما نمی پذیرند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست عنوان کرد: مقرر 
بود پروژه مجموعه شیرین ســازی فــاز دو آماکس از 

۱۳۸۵ اجرا و تا سال ۱۳۸۹ تکمیل شود تا دیگر شاهد 
فلرسوزی در این منطقه نباشیم اما متاسفانه به دلیل به 
تغییر مدیریت و تغییر دولت ها، در پروژه تعییراتی اتفاق 
افتاده اســت و به آن دستاوردها نرسیده ایم.ساجقه با 
اشاره به رضایت از عملکرد وزارت نفت در کیفی سازی 
و بهینه سازی ادامه داد:  وزیر نفت قول داده بود که در 
ســال ۱۴۰۱ در غرب کارون، فلرسوزی جمع می شود 
امــا تاکنون این وعده کاما عملی نشــده اســت و از 
این مسأله احســاس نارضایتی می کنیم.وی بیان کرد: 
مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان باید جلساتی 
با مجموعــه وزارت نفت به ویژه مجموعه های کارون و 
مارون تشــکیل دهد و در یک بازه زمانی مشخص این 
مشکل را حل کنند؛ هرچند این شرکت ها نیز در مبدا 
انتقال و مقصد انتقال مشــکاتی دارند و شاید مقصد 
به عنوان پذیرنــده، خیلی از فرآورده هایی که در اینجا 
تولید می شــود را نپذیرد که در این موضوع قرار شــد 
سریعا جلسات برگزار شود.وی عنوان کرد: این مجموعه 
یک ســال فرصت دارد تا دیگر فلرسوزی نداشته باشد 
بنابراین تا دوم آذرماه ۱۴۰۳ دیگر در این شرکت فلری 

نمی سوزد.

فلرهای نفتی خوزستان در روز روشن آلودگی ایجاد می کنندآمار دقیقی از جمعیت حیات وحش کشور در دست نیست

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره ۱۰۱۲۸ /۱۴۰۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۰۳ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهشهر تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم نیره اسامی فرزند سلیمان نسبت 
به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۲۴۷,۸۸ متر مربع قسمتی از 
پاک -۱۹ اصلی به شــماره کاسه ۱۴۰۲/۲۸۹ واقع در اراضی قریه زیربند بخش ۲۵ 
ثبت بهشهر مســتند مالکیت خریداری شده از مالک غیر رسمی سید آقاجان سجادی 
برگه استشــهادیه ارائه شده محرز گردیده اســت لذا به منظور اطاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتیکه اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 
در صورت انقضاء مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 

خواهد شد. م الف 1۶۰۰9۶9
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰۸/2۰
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/۰4
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آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره ۱۴۰۲/۹۶۲۵ مــورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۴ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهشهر تصرفات مالکانه با معارض متقاضی آقای صابر آهنی کاوندی فرزند محمد 
نســبت به ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت ۱۰۶۲,۳۳ متر مربع قسمتی از پاک 
-۲۰ اصلی به شــماره کاسه های ۱۴۰۲/۳۱۰ واقع در اراضی شهید آباد بخش ۱۸ ثبت 
بهشهر مستند مالکیت خریداری شده مع الواسطه از مالک رسمی میر عباس هاشمی برگه 
استشهادیه ارائه شده محرز گردیده است لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتیکه اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشــند می  توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 
انقضاء مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
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